
VERKIEZINGSPROGRAMMA  ARNHEM CENTRAAL deel 2 

Vanaf vandaag kunt u ons verkiezingsprogramma lezen. Wij hopen dat het u aanspreekt.   

Arnhem Centraal  heeft ervoor gekozen een kort hoofdprogramma  te maken, met daarin (veelal) 

hoofdlijnen. Dat geeft ruimte aan u! Aan onze inwoners, die voor ons gelijkwaardige partners  zijn in 

het vorm geven van de stad en haar voorzieningen. Het betekent ook dat er nog vele onderwerpen 

zijn waar van alles over te zeggen valt.  

Aanvullend vind u in hier in deel 2  een aantal onderwerpen die in kieswijzers naar voren komen. 

Voor veel voorkomende onderwerpen hebben we dit hieronder aangegeven.  

Cameratoezicht: Arnhem Centraal vindt dat er al voldoende cameratoezicht is,  die deels al flexibel 

inzetbaar is en wij sluiten bijvoorbeeld tijdelijk toezicht zeker niet uit als de situatie erom vraagt. De 

weging tussen cameratoezicht en privacy moet altijd zorgvuldig zijn. 

Positie fietsers: Voor een grote groep Arnhemmers is de fiets een belangrijk en milieuvriendelijk 

vervoersmiddel. De moderne E-bikes en pedelecs maken fietsen nog aantrekkelijker. Ruim baan 

geven aan het fietsverkeer stimuleert het gezonde fietsen. Er zullen echter ook altijd velen 

afhankelijk blijven van een auto, denk aan ouderen en gezinnen met jonge kinderen. Een goed 

evenwicht, maar licht in het voordeel van de fiets, werkt om de fietser te faciliteren. 

Vergroten milieuzone:  Het is niet verkeerd om vervuilende voertuigen te weren, maar steeds meer 

voertuigen zijn elektrisch. De oude sterk vervuilende voertuigen verdwijnen gaandeweg. Gezien de 

snelle ontwikkelingen vinden wij het niet nodig om de milieuzone te vergroten. 

Nieuwbouw en  ruimte voor de auto: Voor veel mensen betekent de auto persoonlijke vrijheid en 

veiligheid. Minder mobielen, ouderen, drukke gezinnen met kinderen hebben een auto vaak hard 

nodig. Bij nieuwbouw voor jonge gezonde mensen, zoals studenten, kan minder parkeerplaatsen een 

overweging zijn. 

Het schrappen van bus/trolleylijnen door de provincie: Door het marktdenken is Openbaar Vervoer 

een businessmodel geworden en dat betekent dat lijnen die geld kosten geschrapt worden.  

Natuurlijk protesteren we tegen het opheffen van lijnen, maar het is financieel onhaalbaar als we dat 

als Arnhemmers moeten gaan bekostigen van de schaarse belastingcenten die we zelf moeten 

ophoesten. 

Wonen en groen: Er wonen steeds meer mensen alleen. Dat komt door een toename van ouderen, 

scheidingen, eenpersoonshuishoudens en immigratie. Mensen blijven ook om financiële redenen 

alleen wonen, zoals vanwege het willen vermijden van korting op een uitkering. Daar zou landelijk 

eens goed over nagedacht moeten worden. De Nederlandse bevolking blijft groeien, dus er zullen 

woningen bij moeten komen. We willen graag met de stad in gesprek waar en hoe we woningen 

willen bouwen. Hoogbouw kan op bepaalde plaatsen voor bepaalde groepen, maar heeft het risico 

op een gebrek aan sociale cohesie. Mensen moeten groen naast de deur hebben om te kunnen 

bewegen en sociale contacten te kunnen opbouwen. 

Sociale woningbouw: Arnhem bouwt nu  binnen elk project 30% sociale woningen. Dat vinden wij 

voldoende. Er zijn echter ook wijken waar al veel sociale huur staat. Daar kunnen beter duurdere 



woningen (huur en vooral koop) worden gebouwd om de wijk economisch sterker te maken. 

Daarnaast hebben we deze duurdere woningen nodig om mensen te kunnen laten doorstromen. Het 

is een goede zaak om wijken meer te mixen wat betreft typen woningen en dus verschillende 

soorten inwoners en inkomensverschillen. Dit om de tweedeling tussen wijken tegen te gaan. Het is 

niet goed om arme wijken en rijke wijken te hebben. 

Wonen in Arnhem en de rol van de gemeente: . Iedereen heeft in Nederland recht om te wonen.  De 

woningmarkt is helaas nu problematisch. Jongeren snakken naar een huis. Arnhem Centraal wil het 

mogelijk maken dat jongeren betere kansen op een huurwoning krijgen door een apart meetsysteem 

voor hen in te stellen, om de blijvende voorsprong van ouderen qua meettijd wat te dempen.  

Er blijven steeds statushouders bij komen. We moeten in ons land eens goed kijken waar de meeste 

ruimte is voor deze steeds binnen komende vluchtelingen en niet per definitie de ambitie hebben om 

velen in een al sterk groeiende stad als Arnhem te huisvesten.  

Woningen behouden in principe altijd hun waarde. Wij vinden het een goede zaak als de gemeente 

hierbij stevig kan sturen, met name in lagere prijsklassen en controle kan houden op de huurprijzen. 

De marktwerking is op de woningmarkt een prijsopdrijver. Als stad kunnen we meer in eigen hand 

houden.  Arnhem heeft eerder deelgenomen in het samenwerkingsverband GEM om toentertijd de 

vastlopende bouw in Schuytgraaf vlot te trekken.  

Willen we naar veel meer hoogbouw? Wetenschappelijke onderzoeken tonen aan dat veel mensen 

zich anoniem voelen in hoge megacomplexen. Corona gaat niet meer weg en liet zien hoe mensen als 

ratten in de val opgesloten zaten in hun huizen. Juist in woontorens is de kans op sociale problemen 

heel groot, zoals ook al vaak in onze stad het geval blijkt te zijn. Men kan ook via innovatieve 

concepten lager bouwen met eenzelfde zuinige gebruik van grond. 

Klimaat en milieu: Klimaatproblemen zijn vooral wereldwijde problemen, voor een groot deel 

veroorzaakt door bedrijven. Het is niet uit te leggen dat Arnhemse inwoners dit zouden moeten 

betalen door hoge lokale belastingen.  De eerste Arnhemse windmolens zijn (bijna) aan het draaien. 

Arnhem heeft weinig ruimte voor windmolens Voor kleine lokale windmolens op basis van 

burgerinitiatieven zijn er mogelijkheden. Draagvlak is van groot belang. 

Bomen zijn voor veel inwoners zeer belangrijk. In het verleden heeft de gemeente zelf  te veel 

gekapt.  Nu is de situatie zo dat de gemeente vergunning plichtig is en de individuele inwoner niet, 

met als uitzondering een lijst met te beschermen bomen, waar er heel wat op staan. Arnhemmers 

blijken zelf heel weinig bomen in hun tuin te kappen, dus ingewikkelde regelgeving is niet nodig. Een 

megagrote boom in een klein tuintje mag best weg. Wel koesteren we de lijst met beschermde 

bomen die belangrijk zijn vanwege hun omvang, historie of andere waarde. 

Afval scheiden is redelijk eenvoudig voor mensen met ruimte, met een tuin en met de tijd en inzet 

om het goed te doen. In een aantal wijken gaat dat prima. Sommige soorten afvalscheiding gaan al 

heel lang goed, zoals GFT, papier en glas. Het overige scheiden is voor veel (kleinbehuisde) mensen 

lastig en onhygiënisch. De technieken om dit in de fabriek te doen worden steeds beter, dus we 

willen kijken naar scheiden achteraf. We kunnen daarnaast kijken naar wijkgerichte oplossingen. 

Twee keer per jaar gratis grofvuil mogen laten ophalen is een mooie service aan onze inwoners! 



Alle gemeenten moeten stappen maken om huizen aardgasvrij te maken. Dit kan vrijwillig op kosten 

van woningbouwcorporaties en eigenaren. We vinden het wel een goede zaak als de gemeente 

inwoners steunt door leningen te verschaffen voor verduurzaming. Een uitdagende vraag is in 

hoeverre we in staat zijn voldoende elektriciteit op te wekken en ook nog via te verdelen over 

woningen, bedrijven en elektrische auto's. Nu al loopt het elektriciteitsnet soms vast. Inzetten op 

groene waterstof kan een oplossing zijn. 

Kunst en cultuur: Arnhem geeft veel geld aan cultuur uit, maar te weinig geld komt terecht bij jeugd, 

mensen met een migratieachtergrond, amateurkunst, jonge kunstenaars en andere doelgroepen. Wij 

willen een betere balans.  

Arnhem Centraal is voor het opknappen van het Stadstheater, maar we willen de uitgaven beperken 

tot 55 miljoen.  Dat betekent dat de Kleine Zaal daarvan niet betaald kan worden. Echter, Arnhem 

Zuid heeft nog steeds geen cultureel centrum. Daar moeten we eindelijk in investeren. De 

vernieuwingsplannen van winkelcentrum Kronenburg geven mogelijkheden dit te realiseren, samen 

met Rozet. Oostpool en Introdans kunnen mogelijk in Zuid een plek krijgen. 

Sociale voorzieningen:  De kloof tussen arm en rijk is zeker door corona toegenomen. Veel inwoners 

hebben minder te besteden. Veel nieuwe armen komen vooral uit de horeca en zijn ZZP-ers en MKB-

ers.  Arnhem moet daar echt iets voor doen.  

Er zijn al de nodige (ook internationale) experimenten gedaan met het onvoorwaardelijke 

basisinkomen, waaruit blijkt dat mensen gelukkiger en vrijer worden en toch hun werk blijven doen. 

Wij willen graag dat mensen aan het werk gaan, maar niet als dwingende tegenprestatie. Wel als 

positieve stimulans om deel te nemen aan de maatschappij en op deze manier eenzaamheid en 

gevoelens van nutteloosheid te bestrijden. We streven naar een betaalde en passende baan voor 

iedereen. 

Gezond en lekker eten is de basis voor elk kind. Helaas lukt dit niet in elk gezin. Arnhem Centraal wil 

dat de gemeente gaat inzetten op oplossingen voor deze kinderen, zoals het aanbieden van een 

gezonde maaltijd voor deze groep.  We mogen meer investeren in huiswerkbegeleiding. Dit zijn 

investeringen in de toekomst. Elk kind moet de kans krijgen zich zo breed mogelijk te kunnen 

ontwikkelen. Achterstanden leiden tot minder slagingskansen in de maatschappij. 

Arnhem Centraal vindt niet dat we de OZB moeten verhogen om nog meer voorzieningen te 

bekostigen. De Rijksoverheid moet met meer geld komen om de nodige voorzieningen te betalen. 

Arnhem Centraal wil dat de gemeente de regie in de zorg weer terug pakt, bijvoorbeeld door het 

starten van een sociale zorgorganisatie die niet winstgericht is. Kwaliteit vinden wij belangrijk. Zorg 

verlenen omwille van grote winsten wijzen wij af. Enige winst zou mogen (tussen de 5 en 10%), want 

elk bedrijf moet innoveren en heeft reserves nodig voor een gezonde bedrijfsvoering. 

Asielzoekers: We nemen nu al bovengemiddeld veel asielzoekers op. Dat is voldoende. De regio 

moet zijn verantwoordelijkheid nemen.  

Moskeeën en kerken:  Gebedshuizen hebben we in meerdere soorten en maten in onze stad. 

Iedereen mag zijn of haar religie belijden. Bij de eventuele komst van nieuwe gebedshuizen vinden  



wij draagvlak in de omgeving van groot belang, bijvoorbeeld  in verband met eventuele 

(parkeer)overlast.  

Referendum: Wij vinden de stem van de Arnhemse inwoners erg belangrijk. Arnhem Centraal wil 

inwoners de mogelijkheid blijven bieden gebruik te maken van het referendum als een 'noodrem' als 

de stad zich niet gehoord voelt. 

Tippelzone: Hoe je er ook over denkt: prostitutie is niet uit te bannen en hoort voor een aantal 

mensen gewoon bij het leven. Prostitutie op echt vrijwillige basis wijzen wij niet af. Dan is het 

belangrijk dat de aanbieders van sekswerk bescherming genieten en een plek hebben om hun 

diensten aan te bieden. Prostituees die willen stoppen, die ondersteunen we actief als gemeente via 

Next Step. De tippelzone biedt een veilige plek voor een kwetsbare groep prostituees en mag open 

blijven. Mensenhandel moet uiteraard keihard worden aangepakt. 

Vuurwerk: We zijn tegen explosief en illegaal vuurwerk. Dat willen we stevig bestrijden. We willen 

experimenteren met een georganiseerde vuurwerkshow. Siervuurwerk wijzen we niet af. 

Discriminatie: Wij vinden dat bij gebleken gelijke geschiktheid minderheden (andere culturen, 

vrouwen, mindervaliden, senioren, ed) voorrang verleend kan/mag worden, zodat de organisatie 

waar mogelijk een weerspiegeling van de samenleving wordt. Dit is nu nog niet het geval binnen de 

gemeentelijke organisatie zelf . Discriminatie moet actief aangepakt worden door en binnen de 

gemeente. 

 

 

 

 

 


